
P R O T O K Ó Ł  NR  5/2016 

z  obrad XV sesji VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu  9 września 2016 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 Obrady XV sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 8
00

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał Pałka, 

Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak. 

 Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady – Mateusz Strychalski, który po powitaniu  

zebranych zaproponował  przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach:  

a) zapewnienia środków finansowych na dofinansowanie przebudowy układu komunikacyjnego 

dróg powiatowych  Nr 0252 T na odcinku Pilczyca - Jakubowice, 0237 T na odcinku Radków 

– Kossów i ulicy 1-go Maja we Włoszczowie poprawiająca bezpieczeństwo i dostępność w 

gminach Kluczewsko, Radków, Włoszczowa,  

b) zapewnienia środków finansowych na przebudowę drogi gminnej Nr 332006 T w 

miejscowości Stanowiska na odcinku od drogi wojewódzkiej Nr 742 w kierunku Januszewic, 

c) zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko  na lata 2016-2019, 

6. Dyskusja. 

7.  Podjęcie uchwał wymienionych w pkt  5 porządku obrad. 

8. Interpelacje, zapytania  i wolne wnioski. 

9. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący stwierdził quorum obrad XV sesji Rady Gminy, obecnych 14 radnych.  

Ad. 3. Protokół  z poprzedniej XIV sesji Rady Gminy był wyłożony do wglądu, nie zostały 

zgłoszone żadne uwagi. W związku z powyższym przyjęcie protokołu zostało poddane pod 

głosowanie. Za zatwierdzeniem protokółu głosowało 14 radnych. Protokół został zatwierdzony  

jednogłośnie, bez poprawek. 

Ad. 4.  Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.  

Ad. 5. Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty 

uchwał w następujących sprawach: 

a) Zapewnienia środków finansowych na dofinansowanie przebudowy układu 

komunikacyjnego dróg powiatowych  Nr 0252 T na odcinku Pilczyca - Jakubowice, 

0237 T na odcinku Radków – Kossów i ulicy 1-go Maja we Włoszczowie 

poprawiająca bezpieczeństwo i dostępność w gminach Kluczewsko, Radków, 

Włoszczowa. Powiat Włoszczowski wystąpił do Urzędu Gminy w Kluczewsku z 

pismem o podjęcie działań mających na celu zabezpieczenie w budżecie gminy na 

2017 rok kwoty 197.500 zł z przeznaczeniem na realizację wspólnego zadania pod 

w/w nazwą. Szacowany koszt inwestycji dla odcinka drogi znajdując ej się na terenie 

Gminy Kluczewsko wynosi 790 tyś. zł. Powiat Włoszczowski zamierza aplikować o 

środki finansowe do Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury 

Drogowej na lata 2016-2019 celem uzyskania dotacji w wysokości do 50 % jego 

kosztów kwalifikowanych.  Kosztorys inwestorski opiewa na kwotę 790 tyś. zł, z 

czego planuje się pozyskać kwotę 395 tyś. zł.  Pozostałą kwotę pokryje powiat i gmina 

po 197,5 tyś. zł każda. Kwota 197,5 tyś. zł. stanowić będzie udział gminy w 



wysokości 25 % kosztów realizacji przebudowy drogi Pilczyca Jakubowice. Termin 

składania wniosków upływa 15 września 2016 roku, a jednym z wymaganych 

załączników jest umowa dotacji zawarta pomiędzy partnerami projektu. Ze względu 

na powyższe terminy została zwołana dzisiejsza dodatkowa sesja. 

b) Zapewnienia środków finansowych na przebudowę drogi gminnej Nr 332006 T w 

miejscowości Stanowiska na odcinku od drogi wojewódzkiej Nr 742 w kierunku 

Januszewic. Gmina Kluczewsko zamierza aplikować o środki finansowe w ramach 

Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019 

na przebudowę drogi gminnej Nr 332006 T w miejscowości Stanowiska na odcinku 

od drogi wojewódzkiej Nr 742 w kierunku Januszewic. Zadanie to finansowane będzie 

w 50 % z w/w programu. Kosztorys inwestorski opiewa na kwotę 600 tyś. zł, z czego 

planuje się pozyskać kwotę 300 tyś. zł.  Pozostałą kwotę pokryje gmina z dochodów 

własnych.  

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekty 

uchwał w następujących sprawach:  

c) Zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

d) Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko  na lata 2016-2019. 

 Pani Skarbnik poinformowała szanowną Radę, że w stosunku do przesłanych 

materiałów w sprawie zmian w budżecie gminy nastąpiły zmiany. A mianowicie: dochody 

i wydatki  budżetu gminy nie ulegną zwiększeniu lecz zmniejszeniu o kwotę 7.592 zł, 

zgodnie z decyzją Wojewody Świętokrzyskiego o zmniejszeniu dotacji  dla gminy 

Kluczewsko na realizację „programu 500+”. Decyzja została podyktowana realną wypłatą 

zasiłków dla dzieci, a wcześniejszą symulacją osób uprawnionych. Pozostałe zmiany są 

zgodne z przesłanymi materiałami dla radnych.  

Ad. 6. W dyskusji głos zabrali: 

- Radny Lipiński zwrócił się z zapytaniem do Wójta na temat planowanej drogi 

Stanowiska – Januszewice, jaka długość drogi, szerokość oraz czy planowane jest 

odwodnienie. Radny zna tą drogę i uważa, że sama przebudowa bez odwodnienia nic nie 

da, ponieważ jest to najmokrzejszy odcinek drogi.  

- Wójt wyjaśnił, że pojawiła się szansa ubiegania się o środki finansowe na przebudowę 

dróg gminnych i powiatowych. Mamy mniejsze szanse jako gmina niż powiat aby 

pozyskać  środki, ale chcemy spróbować, stąd projekty uchwał. Zaplanowana długość 

drogi Stanowiska – Januszewice to 940 mb, 5 m szerokości bez chodników, ale ze 

zjazdami i z odwodnieniem. Projekt zakłada położenie 3 warstw asfaltu, 1 warstwa 

wyrównująca wybrzuszenia, 2 warstwa , oraz 3 warstwa ścieralna.    

- Radny Barański uważa, żeby przedłużyć o 50 metrów do zakończenia asfaltu. 

- Wójt wyjaśnił, że jeżeli uda się pozyskać fundusze na tą drogę, to w kolejnych latach 

byłaby kontynuacja budowy. 

- Radny Pawlik zapytał, czy kwota 600 tyś. zł jest wartością kosztorysową i w jakich 

latach planuje się budowę  drogi Stanowiska – Januszewice. 

- Wójt wyjaśnił, że kwota 600 tyś zł jest całościowa, przy czym połowa leżałaby po naszej 

stronie i realizacja w 2017 roku.  

- Radny Glanda zapytał o planowaną długość drogi Pilczyca – Jakubowice. 

- Wójt wyjaśnił, że 1440 mb, a w następnej kolejności dokończenie drogi do Komornik 

oraz dokończenie rozpoczętej budowy chodnika. 

Ad. 7.  Rada przystąpiła do głosowania:  

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zapewnienia środków finansowych na 

dofinansowanie przebudowy układu komunikacyjnego dróg powiatowych  Nr 0252 T 

na odcinku Pilczyca - Jakubowice, 0237 T na odcinku Radków – Kossów i ulicy 1-go 

Maja we Włoszczowie poprawiająca bezpieczeństwo i dostępność w gminach 



Kluczewsko, Radków, Włoszczowa – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XV/29/2016 i stanowi załącznik nr 2.  

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zapewnienia środków finansowych na 

przebudowę drogi gminnej Nr 332006 T w miejscowości Stanowiska na odcinku od 

drogi wojewódzkiej Nr 742 w kierunku Januszewic – udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, 

otrzymała Nr XV/30/2016 i stanowi załącznik nr 3.  

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok – udział 

wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została 

podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XV/31/2016 i stanowi załącznik nr 4.  

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Kluczewsko  na lata 2016-2019 – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych.  Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XV/32/2016 i stanowi załącznik nr 5.  

Ad. 8. W interpelacjach, zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabrali: 

- Radny Barański zwrócił się do Wójta, czy w związku ze zmianą od 2017 roku ustawy o 

pobycie 3 latków w przedszkolach czy szkoły z terenu naszej gminy oraz Gmina są do tego 

przygotowane. Radny stwierdził, że należy wyprostować prawnie działki pod drogę 

powiatową Pilczyca-Jakubowice.  

- Radny Pawlik zwrócił się do Wójta, kiedy będzie oddany do użytku wybudowany wodociąg 

oraz kanalizacja w Bobrownikach. Na kiedy planowane są inwestycje w Bobrownikach w 

ramach funduszu sołeckiego.  

- Radna Bańcer zwróciła się o obkoszenie trawy oraz zakrzaczeń przy drodze Jeżowiec – 

Boża Wola. 

- Radny Pawlik uważa, że należy obkosić wszystkie drogi gminne i powiatowe. Radny 

zapytał ile kosztuje gminę obkaszanie dróg gminnych.  

- Radny Glanda przypomina, że w ubiegłym roku był składany wniosek o doprowadzenie 

wodociągu w Pilczycy do dwóch domów koło mostu.  Radny zapytał również do kogo należy 

podłączenie domu do sieci wodociągowej.  

- Radny Łoszek zapytał na jakim etapie znajduje się  projekt budowy chodnika przy drodze 

wojewódzkiej. 

- Radny Lipiński zapytał, na jakim etapie znajduje się projekt budowy kanalizacji w 

Bobrowskiej Woli. 

- Przewodniczący Rady poruszył temat, aby gmina nie wydawała pozwoleń na budowę 

domów oddalonych od wsi. Mieszkaniec po wybudowaniu zwraca się o doprowadzenie sieci 

wodno-kanalizacyjnej, której koszty są ogromne i gminy nie stać do ciągnięcia sieci czasami 

bardzo daleko. Przewodniczący uważa, że gmina powinna w planie zagospodarowania ustalić 

tereny pod zabudowę aby mieszkańcy budowali domu w zwartej zabudowie.  

- Radny Glanda uważa, że Gmina nie może ograniczać mieszkańcom wybudowania 

wymarzonego domu zgodnie z jego wolą. Można natomiast zastrzec w warunkach, że w 

takim przypadku budowy domu daleko od wsi decydują się na wybudowanie własnej studni 

oraz szamba.  

- Radny Łączek zwrócił uwagę na niebezpieczne skrzyżowanie w Kluczewsku dróg: 

wojewódzkiej z drogą powiatową oraz gminną. Niektórzy kierowcy nie stosują się do znaków 

ograniczenia  prędkości. Radny uważa, że rozwiązaniem problemu byłoby ustawienie 

fotoradaru.  

- Radny Książek poruszył temat jakości pracy pracowników zatrudnianych w ramach robót 

publicznych. Może rozważyć aby zamiast pracowników sezonowych zatrudnić stałego 

pracownika, który wykonywałby solidnie powierzoną pracę.  



- Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy.   

Przebudowa drogi powiatowej Pilczyca-Jakubowice jest zaplanowana na odcinku do 

wyjaśnienia własności gruntu pod drogę, dlatego będziemy regulowali stan prawny tych 

działek, aby można w następnej kolejności dalej wybudować tą drogę. W sprawie przedszkoli 

obecnie mamy 3 oddziały o przedłużonych godzinach urzędowania. Budowa wodociągu oraz 

kanalizacji w Bobrownikach została zakończona. Oddanie do użytku przeciąga się ze względu 

na  podłączenie przez zakład energetyczny. Taki stan rzeczy jest wynikiem zmiany lokalizacji 

przepompowni, który został zmieniony przez mieszkańców Bobrownik. Przepompownia 

została wybudowana  na działce, która przechodziła procedury  uznania za mienie gminne.  

Oświetlenie i ogrodzenie w Bobrownikach w ramach funduszu sołeckiego będzie wykonane 

w najbliższym czasie.  

W sprawie obkoszenia dróg powiatowych wystąpimy do Zarządu Dróg Powiatowych. W tym 

roku obkoszenie dróg gminnych odbyło się wypożyczonym sprzętem z Gminy z Krasocina, 

więc koszt wynosił paliwo ciągnika KUZG. Wójt wyjaśnił, że był zaplanowany zakup 

obkaszarki do ciągnika, ale po przeanalizowaniu stwierdzono, że taka kosiarka nie zda 

egzaminu.   Po rozeznaniu rynku najlepszym rozwiązaniem byłby zakup kosiarki na ramieniu 

ale jego koszt wynosi ok. 70 tyś. zł. Należy rozważyć co jest pilniejsze, czy zakup drugiej 

koparki czy kosiarki do wykaszania rowów.  

W sprawie projektu wodociągu w Pilczycy, to w pierwszej kolejności opracowywany jest 

projekt dla miejscowości Zabrodzie, Nowiny oraz Rudka. Podłączanie wodociągu przez  

zakład komunalny doprowadzany jest 2 metry od wybudowanej sieci do granicy posesji. 

Projekt budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej jest w trakcie opracowywania, również 

na etapie projektu znajduje się budowa kanalizacji w Bobrowskiej Woli. W sprawie 

pracowników sezonowych to oprócz robót publicznych są również pracownicy prac 

społecznie użytecznych, którzy pracują 40 godzin miesięcznie. Są to osoby, które pobierają 

zasiłek z GOPS, w tym roku Wójt z przykrością stwierdza, że musiał 2 pracowników musiał 

zwolnić.  

 

 

Ad. 9. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji 

w dniu 9 września 2016 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 9
30

.  

 

PROTOKÓLANT:         PRZEWODNICZĄCY 

RADY: 

 

 

  

 

 

 


